
 

 

03.09.2018 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersusiut:  

1. Har Naalakkersusiut modtaget henvendelse omkring krydsning af slædehunde 

med andre hunderacer i Nordgrønland? 

 

2. Er det korrekt at man står i afmagt med hensyn til mistanke om indførsel af 

andre hunderacer til slædehundedistrikter? 

 

3. Hvilke klare procedurer har man når mistanke om indførsel af andre 

hunderacer i slædehundedistrikter opstår? 

 

4. Hvilke initiativer har den ansvarlige Naalakkersuisoq taget for at sikre, at 

slædehunderacen ikke krydses med andre racer? 

 

5. Hvilke initiativer vil Naalakkersuisut tage for at sikre racerenheden af den 

grønlandske slædehund, jf. Inatsisartutlovens bestemmelser? 

 

6. Hvilke handlinger har Naalakkersuisut gjort i forbindelse med de uenigheder 

der pågår om hvorvidt der er eller ikke er sket en krydsning af 

slædehunderacen i Qeqertarsuaq? 

 

7. Kan man fremkomme med en klar redegørelse om hvilke handlinger man har 

gjort for at leve op til loven om holde slædehunderaceren? 

 

8. Hvis kommunernes håndtering af deres ansvar hvad angår efterlevelse af loven 

ikke er tilstrækkelig skal Naalakkersuisut sikre at det sker, hvad har 

Naalakkersuisut foretaget sig på nuværende tidspunkt? 

 

9. Mener Naalakkersuisut at DNA-undersøgelse skal i førsteomgang afholdes af 

myndighederne for at sikre slædehundene og senere lade vedkommende der 

har forbrudt sig mod loven refundere denne udgift?  

 

A. Hvis Nej, hvilke andre tiltag vil Naalakkersuisut gøre?  

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq Biilmann Egede, Inuit Ataqatigiit) 



 

Begrundelse: 

Vort lands befolkning skal jf. loven sikre slædehunden, som er en del af vores nationale identitet. 

Ligesom man via kapitel 5 i Landstingslov nr. 18 af 30. oktober 1998 om slædehunde samt hunde- 

og kattehold har udarbejdet lovgivning for at sikre slædehunderacen. Når der opstår mistanke om 

krydsning, uanset om der her er tale om slædehunde eller andre hunderacer, har vi alle pligt til at sikre 

lovens overholdelse, uanset om der er sket en anmeldelse eller ej. 

Efter det vi kan konstatere, udviser myndighederne passivitet i uenighederne om hvorvidt der er sket 

en krydsning eller ej. Ingen har vist ansvar ved at gribe hurtigt ind. Da hundenes forplantning sker 

jævnligt, kan dette resultere i at antallet af gadekryds eksploderer. 

Det kommer ikke an på, hvem der ejer de pågældende hunde. Det handler om, at sikre racerenheden 

af den grønlandske slædehund. Efter det vi ved, kan de dna undersøgelser, som man kan lade 

enkeltpersoner betale, være omkostningsfulde. Jeg mener at man hurtigt skal skride til handling 

gennem en DNA-undersøgelse, og jeg ønsker at dette straks iværksættes. 

Da debatten omkring slædehunden viser at sagen haster, ønsker jeg at spørgsmålene bliver besvaret 

inden for 10 arbejdsdage. Det er meget vigtigt at lovens bogstav efterleves af Naalakkersuisut. 


